
 

 

 

 

 

Utlåtande över RAS för yorkshireterrier 

 

Undertecknad har på uppdrag av SKK/AK granskat Svenska terrierklubbens och Svenska 

yorkshireterriersällskapets Rasspecifika Avelsstrategi (RAS) för yorkshireterrier. 

 

Jag finner strategin genomarbetad och dokumentet är klart förbättrat sedan första versionen 

och det är väl förankrat i klubben. En webbaserad hälsoenkät håller på att planeras och 

genomföras. 

 

De punkter som föranlett att yorkshireterrier finns på SRD-listan har analyserats och slutsatsen 

är att klubben kommer att arbeta speciellt med dessa punkter med ambitionen att rasen inte 

skall behöva vara med på listan i framtiden. 

 

Följande kan tjäna som förslag till förbättring av RAS inför framtiden: 

 

Hur är det med fruktsamheten i rasen? Finns det problem t.ex. med dräktigheter, kejsarsnitt, 

valpdödlighet. 

 

Inavelsökningen har sänkts vilket rekommenderades i förra utlåtandet bl.a. genom att nära 

släktskapsparningar har upphört. Hur har importerade hundar hanterats i beräkningen? 

 

Klubben har inte angett någon högsta gräns för antalet valpar efter hanar och tikar endast 

SKKs allmänna rekommendationer för hanar, som i sig är ganska hög. Nu finns det en hane 

registrerad 2001 med 287 avkommor. Detta är långt över dessa rekommendationer om absolut 

högsta gräns och han kommer sannolikt att ge väldigt många barnbarn så småningom. Jag 

föreslår att klubben inför ett högsta rekommenderat antal valpar (kullar) per hane. Diskutera 

gärna även antal kullar per tik. Ange också en högsta rekommenderade gräns för inavelsökning 

i en enskild parning (t.ex. 5 % över 5 generationer).  

 

Jag önskar god fortsättning med avelsarbetet och de enkäter som planeras! 

 

Knutby 10 februari 2011. 

 

 

Kjell Andersson  


